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GHISLAINE MAXWELL: I mean, I don't --

TODD BLANCHE: Yeah, that's -- don't over
think or under think the reason for my guestions.

I don't -- I don't have any 1dea why you
went on that trip, so I don't know an answer that I'm
getting from you.

GHISLAINE MAXWELL: No, I'm jJust trying to
be as accurate as possible and give you the
information that you seek.

TODD BLANCHE: Why would you -- do you
remember why you were 1nvited to go? Llke were you
-- were you friends with somebody? What was your
role going on that trip?

GHISLAINE MAXWELL: I didn't have a role.

TODD BLANCHE: So do you remember why --
do vou remember who 1nvited vyvou to go?

GHISLAINE MAXWELL: If -- probably
Doug Band.

TODD BLANCHE: And how did you know Doug?

GHISLAINE MAXWELL: Because Doug and --
again, back with Philip Levine.

TODD BLANCHE: Got 1t. And do yvou know
whether he had a relationshilip with Mr. Epstein?

GHISLAINE MAXWELL: Who?

TODD BLANCHE: Doug.
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GHISLAINE MAXWELL: I == T don't know. I
mean, nothing. He -- I don't believe there was any
relatlonship, other than I helped -- well, without

me, I don't think there would've been those flights,
because I was the one who asked Epstein to provide
the plane for -- well, certainly I remember the one
to Africa, of course, that big trip.

And I thought 1t was an honor and a
privilege to be part of something so amazing and to
have an opportunity to spend time with a man that I
found truly éeXtraordifnary.

And please, I don't mean 1t 1n any other
way, other than as a former fantastlc ex-president.
I gdon'tt =

TODD BLANCHE: So I was asking around the
guestion, but I'll just ask 1t: like, were you
basically asked to go because yvou were kind of

responsible for the plane?

Responsible 1s the wrong word. They use
vou —-- they were able to use you to make sure that
they could -- you helped them get Mr. Epstein's plane

for the trip?
GHISLAINE MAXWELL: No, I don't even know
if when I was on that -- 1n fact, I think -- I think,

that trip, I'm not even sure that Epstelin had met the
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Preslident.

TODD BLANCHE: Okay.

GHISLAINE MAXWELL: I think this is == but
if I'm right, and I think I am, I think that trip
happened when Epstelin and Clinton had never even --
not that they'd never met, because Epsteln had gone
to the White House, but they had not met.

I'd never asked Epstein for the plane then
because they'd never met and 1t would be weird. But
they nmet because 0of me and the plane was because of
me . But that trip was the first, I think, the first
trip I took with the ex-president. And I don't
believe Epsteln and he had met.

And we're talking a time period when I was
trying to --

TODD BLANCHE: Yeah.

GHISLAINE MAXWELL: -—- leave. Not wvery
successfully obviously, but I was branching out on my
own and beling more 1independent of Mr. Epstelin and
trying to -- all kinds of businesses that I was into.

I was trying to start the first telehealth
medicine with the Cleveland Clinic. I mean, I'm not
goling to bore you, because I don't think that's what
you guys are interested in, but those were the sorts

of things that I was looking for him to finance, so

MAGNA®©

LEGAL SERVICES

DOJ-0OGR-00022795



jcsheppard.com

10
§ 218
12
13
14
1:5
16
1:7
18
19
20
21
LE
23
24

2D

Page 253

that I could stop belng, vou know, a general manager
of a hotel.

TODD BLANCHE: Did yvou -=- so did yvou take
other trips with some or all of those individuals,
kind of without Mr. Epstein in later years? Like,
vou sald that was the first time that yvou had kind of
been on something like that and 1t was an honor and
you were spending time with former President Clinton
and others.

Were there other -- over the years, did
yvou do that more than once?

GHISLAINE MAXWELL: Yes.

TODD BLANCHE: We'll talk about those.
Like multiple times, like too many to count or there
three or four times. Like how many times?

GHISLAINE MAXWELL: A Lok . A lot. I went
on a lot of trips. Now I don't recall all of them.
Not because I'm trying to be evasive or anything, but
I jJust don't remember them all.

And after a while, you know, 1in the
incredible job that you have, all of you, that when
yvou're so high pressured and you're spending so much
time wlith extraordinary people like vou do with
President Trump, it =-- it ¢an blur. It Just does.

And those few things that stand out,
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because at the end 1t's all just extraordilinary as

cars and sirens and president. It's like, whoa,
okay.

TODD BLANCHE: So, I understand, but
talk -- so don't give me spec—- --

GHISLAINE MAXWELL: RiIght :

TODD BLANCHE: ——- I understand you can't
give specific numbers. What -- describe more about
kind of wyour, that part of vyvour life and your
relationship. I'm using "relationship." You don't
like relationships.

GHISLAINE MAXWELL: Kight,; Tight.

TODD BLANCHE: And your -- soOorry. And
VOUL ==

GHISLAINE MAXWELL: My employer.

TODD BLANCHE: Yes. Just describe your
what you were doing with those individuals. So when
I say "those individuals," I'm talking about former

President Clinton, Doug, other folks that worked with

him.

GHISLAINE MAXWELL: All of them. fes.,
There were loads of them. And just all of them, vyou
know the team, I don't need to give vyou all the

names. You have them at your fingertips and I can

confirm. If you give me names, I1'll say yes, because
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thev're not all going to pop 1into my head, so.

TODD BLANCHE: Right.

GHISLAINE MAXWELL: Okay. So I started
spending a lot of time. I don't want to characterize
that, but I started spending time with the former

President and with Doug and his team.

And then 1t -- I had no purpose, really,
other than I had -- I obviocously offered something, I
don't know, 1deas of -- I don't know.

Anyway. And he started to travel. I
don't remember 1f the first trip was Africa or how 1t
went, but at some point, I think there was actually
two trips, but I'm not sure. So there was to Europe
and then to Africa, I think mavbe 1t was all one
trip.

And at some polnt, Mr. Epsteln sald he
didn't want to go on the trip and he was golng
somewhere else and he just left. And I was like,
well, okay. And so I ended up doing the whole trip
without Mr. Epstein or his plane.

TODD BLANCHE: And when you were traveling
with them, what were the purposes of the trips? Like
18 this gne ——

GHISLAINE MAXWELL: I think these were

all -- I think actually it was the AIDS, was one of
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the primary ones, for his AIDS

was working to do that.
humanitarian side to the trips
And we
oh, yeah.
TODD BLANCHE: S0 €
like yvou're describing one --
with lots of stops.

GHISLAINE MAXWELL:

have a feeling that I went on other trips,

can't remember.
TODD BLANCHE: When
on these --
GHISLAINE MAXWELL:
TODD BLANCHE: Went
GHISLAINE MAXWELL:
the same trip.
TODD BLANCHE: When

trips, that -- were vyou always
plane?
GHISLAINE MAXWELL:

TODD BLANCHE: —=

accompany them on a different plane?

GHISLAINE MAXWELL:

TODD BLANCHE:

And there were always a

went to Egypt and to,

Or did vou sometimes

How many were on

Page 256

Foundation, when he

there was --
here -- so 1t sounds
right now, one trip
It could be, but I
but I
vyou —-- when vou went
I went to London.

to London.

Okay.

I don't know 1f that's

vou went on these
on Mr. Epstein's
No.

Corryreot. Yes.
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Mr. Epstein's plane? Again, I'm not holding you to
exact, but =--

GHISLAINE MAXWELL: That was a full, that
was packed. Because 1t was a lot of secret service.
It took all the Secret Service as well.

TODD BLANCHE: Okay.

GHISLAINE MAXWELL: So 1t was whatever the
detail 1s for Secret Service, 1t's a lot.

TODD BLANCHE: And on how many occasions,
besides the trip you just described, were there other
times when they used -- when President Clinton and
the folks he was with, used Mr. Epstein's plane?

GHISLAINE MAXWELL: I think 1t was --
there was twice, mavybe. There was that. But it will
reflect on the logs. There won't be anything that's
not on the logs that you have already.

TODD BLANCHE: Were vou, by the way,
responsible for the logs 1in any way? Like, vyou'wve
seen the logs and they're public and you have them 1in
discovery.

But over the years when you were working
with or for Mr. Epstein, did you have access to the
logs?

GHISLAINE MAXWELL: I was, not. No,

never. The pilots -- the logbook was thelir personal
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1 logbook.
2 I never even saw them have 1it. I never
3 saw them fill it 1n. And then there was a second set
4 of logs, the -- the flight manifests. And I never
5 saw those either. I was never -- I was never
6 allowed, I suppose. Because he didn't want me to
Vi See.
8 TODD BLANCHE: Do you know -- so do you

9 know whether Mr, Epstein had a separate relationship
10 with -- with President Clinton, different from the

i what you just described? So different than beling

12 with him, with respect to hilis foundation or something
13 like this?

14 GHISLAINE MAXWELL: I would say no.

15 TODD BLANCHE: When's the last time that
16 vou went on a trip or saw President Clinton?

17 GHISLAINE MAXWELL: It was 1n -- was late
18 2000 and, I don't know, '1l6, '17, '18, something

19 in -- 1t was 1n Los Angeles.

20 TODD BLANCHE: And what was the purpose of
21 that meeting?

27 GHISLAINE MAXWELL: I think he was hosting
23 somethling or he was at an event and I was 1n L.A. and
24 I had dinner with him.

25 TODD BLANCHE: Had -- did you ever meet
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Secretary Clinton, Hillary Clinton?

GHISLAINE MAXWELL: Yes.

TODD BLANCHE: When did you meet her?

GHISLAINE MAXWELL: I want to BsBay ==
agaln, please don't hold me to it, but I want to say
that 1t was on a flight that came from the 1sland
from -- not from the i1island, from the Nantucket or --
or Martha's Vineyard back to New York, 1s what I
think. I might be wrong.

TODD BLANCHE: Okavy. So some -- an East
Coast 1sland, like Nantucket --

GHISLAINE MAXWELL: Yes.

TODD BLANCHE: -- Or something like this?

GHISLAINE MAXWELL: Yes. No, -- the
Clint- =-- the ex-president never came to the 1i1sland.

TODD BLANCHE: And did you -- 1s that the
only time that you met Hillary Clinton?

GHISLAINE MAXWELL: No, I went to the
house 1n Chappagua a few times.

TODD BLANCHE: And why did you go to the
house?

GHISLAINE MAXWELL: I was 1nvited.

TODD BLANCHE: Just to see
President Clinton or Hillary Clinton or both or =--

GHISLAINE MAXWELL: Yeah, I mean, as a
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friend, not for -- I don't -- there was no -- I don't
remember any reason, elther was somehow I
communlcated that was 1n coming, driving back past
Chappagua or 1f they were home and stop 1in.

And it's -- I know 1t sounds a little
flippant, but 1t could -- 1t could have even
somethling as --

TODD BLANCHE: And do you know whether
Mr. Epstein had -- knew or had any sort of wvisit
dealings or -- associated with Hillary Clinton?

GHISLAINE MAXWELL: I would say no.

TODD BLANCHE: Did -- did you ever see
them together?

GHISLAINE MAXWELL: No.

TODD BLANCHE: Did -- do you know whether
Mr. Epsteilin ever did any buslness transactions wlth

the Clintons?

GHISLAINE MAXWELL: I would -- well, I'm
not sure I can. I'm not sure how to quite -- I don't
know the answer to that strictly, because, I was -- 1

was part of the beginning process of the Clinton
Global Initiative.

And that was something that I helped with
and that was me, and Epstein may have helped me help

them. And in that context, he may well have involved
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himself, but only 1n the context of something that I
was trying to do.

TODD BLANCHE: So when yvou say "involved
himself," meaning like, give money to the Clinton
Global Initiative or something like this?

GHISLAINE MAXWELL: Well, so there's that.
I think he did do that. And that, I beliewve, the
money that he may have given could have been
independent of me. But I think it's just easier 1f I
just tell you how it happened, rather than --
otherwlse 1t sounds all odd and funky. I went to
Davos with a former president and I -- have you been
to Davos?

TODD BLANCHE: In what?

GHISLAINE MAXWELL: Have you been to

Davos?

TODD BLANCHE: I have not.

GHISLAINE MAXWELL: Okavy. Well, vou know,
it's a -- yvou know what 1t is, right? Okay. 50 ==
and I was -- I thought the former president should
have his own Davos, because 1t would be -- and they
had -- 1t turned out, that they had been thinking

about 1t anvyway.
And so we were talking about 1t and, vyou

know, 1t's a very heavy lift to get something 1like
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that te go. And I was friendly with one of the

people who had -- I don't know if he was at the
beginning of Davos or -- but he was running Davos.
It was jJust -- I don't know, hard to

describe his actual role at Davos and had
conversatlons with him about what did he think, you
know? Oh, Just because I was having dinner with him
about 1f Clinton could get something like that to go,
what was his thoughts?

And he was very, very enthusiastic. ¥
mean, he was llke, that's jJust an 1ncredible 1dea.
So I put them together.

TODD BLANCHE: Who -- what's that person's
name? Do you remember?

GHISLAINE MAXWELL: I knew you were golng
to ask me.

TODD BLANCHE: Okay.

GHISLAINE MAXWELL: I can == 1 can ==

TODD BLANCHE: Just -- you said -- I
didn't know 1f you knew his -- 1f you remember his
name .

GHISLAINE MAXWELL: I do know. I do, but
I JRgL ==

TODD BLANCHE: Can't remember his name.
Gkay.
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GHISLAINE MAXWELL: It will come to me.
It may come to me tomorrow, but eventually these
things, like, surface from -- like 1in the middle of
the night, I was scribbling names --

TODD BLANCHE: Yeah.

GHISLAINE MAXWELL: == Ghat I e¢ouldn't
remember from yesterday.

TODD BLANCHE: Okavy.

GHISLAINE MAXWELL: But his name will come

to me, and 1f not, we can find 1it.

TODD BLANCHE: Okay. SO you —-- when
the -- just still stay -- stayling on your
relatlonship with -- sorry, the -- your association

with the Clintons.

You were part of the ramp up or the
startup of the Clinton Global Initiative --

GHISLAINE MAXWELL: I was.

TODD BLANCHE: —-- and helping them in
supporting that effort.

GHISLAINE MAXWELL: I -- I would say very
central to that, yes.

TODD BLANCHE: And Mr. Epsteln, was he
part of the work around that or jJust i1n support of
you?

GHISLAINE MAXWELL: He supported me to
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help them, but then I think he may have tried to use
that to insert himself in some way, that would not
have surprised me at all.

And I know that he was annoying, 1n terms
that I could catch him on the phone and he wouldn't
always agree with what I wanted to do. And I was
like, 1t's not your 1dea. I don't really care what
you think, but that didn't go over so well.

TODD BLANCHE: Arig ==

GHISLAINE MAXWELL: Oh, I just want to
say, 1t wasn't my i1dea for his CGI.

TODD BLANCHE: Wasn't your -- say 1t
agalin.

GHISLAINE MAXWELL: It's not my idea.
They had had that idea before. I just helped bring
key personnel to -—--

TODD BLANCHE: You're saving the 1dea of
President Clinton kind of having his own Davos
like -—--

GHISLAINE MAXWELL: I'm not == 1'm not
owning. I didn't == that's not —-

TODD BLANCHE: Understood.

GHISLAINE MAXWELL: I don't want anyone --
I don't try to elevate myself 1n any form of

importance here.
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TODD BLANCHE: No, I understand.
GHISLAINE MAXWELL: Okavy.
TODD BLANCHE: Did you go to Davos with

President Clinton more than once or just once?

GHISLAINE MAXWELL: I can't remember.
Once for sure. And I think maybe twice, but I don't
remember.

TODD BLANCHE: Did -- and you're not, 1T
think you said, you don't -- you're not aware of

President Clinton ever going to the island?

GHISLAINE MAXWELL: He never. Absolutely
never went. And I can be sure of that because
there's no way he would've gone -- I don't believe
there's any way that he would've gone to the island,
had I not been there. Because I don't believe he had
an lndependent friendship, 1f you will, with Epstein.

Did they speak? Did he go? Yes, but

that's very different from going to spend time on an

island.

And plus, the story as told 1s so patently
absurd that I flew him in the helicopter. I am a
helicopter pilot, that 1s true. But the notion of me
flying an ex-preslident 1in a machiline. That would
terrify me. I would never even take that
responsgibility. Can you 1imagine? Yeah, no. I'm not
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== TT'm =~ A0.

TODD BLANCHE: Did -- did you ever go with
President Clinton to any of Epstein -- Mr. Epstein's
propertlies?

GHISLAINE MAXWELL: I =

TODD BLANCHE: -- s0 like New Mexico,
Palm Beach, or 1in New York?

GHISLAINE MAXWELL: I have no memory of

him 1n any of those places.

TODD BLANCHE: When you were in London
with President Clinton, did yvou -- did you ever go Lo
vour -- to your flat with him?

GHISLAINE MAXWELL: I don't think he did.

I don't == I don't think so, becanse this, like, 1t's
like -- he wouldn't even -- he wouldn't even be able
to carry all hils Secret Service with him. I den't

think so, hno.
TODD BLANCHE: Okavy. Do you know —-- we
talked a little about the Duchess of York, about

Sarah Ferguson yesterday.

Did -- when's the -- when the last time
you, llke -- when's the last time vyou, vou saw her?
Like, were you -- were vyou -- do you have a -- were

you with her or hang out with her, socializing with

her, in the "'90s, 2000s? Both?
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GHISLAINE MAXWELL: She's —-- well, I had
a -- I don't know 1f she liked me wvery much. I think
my frlendship with her ex-husband -- well, sometimes
she really did like me and sometimes she didn't. SO
maybe a frenemy, I don't know.

TODD BLANCHE: Okavy.

GHISLAINE MAXWELL: I -- 1t was always

friendly when we were together, but I think that
there was some latent hostility. And I --

TODD BLANCHE: Is that something you've
heard since everything came out or along the way vyou
felt that way?

GHISLAINE MAXWELL: No, that's how I felt.

That -- that is a characterization of myself. That's
how I felt about her. I would never -- I was always
friendly with her. I mean, she's -- I mean, I've

seen her many, many times and she's also super, super
close with other people I'm very good friends with 1in
England. I think that -- I think that she liked
Mr. Epstein.
TODD BLANCHE: Why do you think that?
GHISLAINE MAXWELL: My female 1ntuition.
TODD BLANCHE: Okavy.
LEAH SAFFIAN: Discovery.

GHISLAINE MAXWELL: Oh.
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LEAH SUFFIAN: The letter.
GHISLAINE MAXWELL: I don't remember 1it.

TODD BLANCHE: It's okay.

GHISLAINE MAXWELL: Okavy. I don't == 1t's
possible that there's things -- well, I know -- 1t's
not possible. I know that there 1s discovery, but I

don't recall. But I think she had a thing for him.
TODD BLANCHE: Did -- there's some actors
or some folks from Hollywood that I want to ask vyou
about, jJust to understand whether vou knew them or
Mr. Epsteln knew them. Chris Tucker?
GHISLAINE MAXWELL: Yes.
TODD BLANCHE: How did vou know
Mr. Tucker?
GHISLAINE MAXWELL: I think anly from that
flight Lo ALTiga. BEut I do think that they pelt --
TODD BLANCHE: You say that flight to
Africa, the one we were just talking about with --
GHISLAINE MAXWELL: Yes.
TODD BLANCHE: -— President Clinton?
GHISLAINE MAXWELL: Yes. SOrry.
TODD BLANCHE: Sorry, dgo ahead. Yep.
GHISLAINE MAXWELL: But I also think that
they kept a little bit in touch and I think we met,

or I have a memory of him maybe in L.A., I don't
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know. I think they sort of lcosely stayed 1in tcocuch.
I mouldn®*t == I den*t think a4t == I dentt Kknow, I
don't know how to say that.

TODD BLANCHE: Do you know Mr. Tucker
besides that flight?

GHISLAINE MAXWELL: No.

TODD BLANCHE: And do you know whether --
when yvou say you think that they kept i1n touch, you
mean you think that Mr. Epstein and Mr. Tucker --

GHISLAINE MAXWELL: They may have. I
didn't, but he might have. I'm not sure.

TODD BLANCHE: Kevin Spacey?

GHISLAINE MAXWELL: I know him also from
that same flight.

TODD BLANCHE: Aside from that flight, do
you Kknow him from any other thing?

GHISLAINE MAXWELL: No.

TODD BLANCHE: Naomil Campbell?

GHISLAINE MAXWELL: Yes, I do know Naomi,
and I knew her before I met Mr. Epstein and Mr. --
former President Clinton.

TODD BLANCHE: Do you know whether
Mr, Epstein separately knew Ms., Campbell?

GHISLAINE MAXWELL: I think she -- he

probably met her through me, that I 1magilne.
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TODD BLANCHE: And so for those three,
Mr. Tucker, Mr. Spacey, and Ms. Campbell, did they
ever travel to any of Mr. Epstein's properties; the
island or New Mexico?

GHISLAINE MAXWELL: Not Mr. Tucker -—--
well, not to my knowledge Mr. Tucker or Mr. Spacey.

Naoml Campbell may have.

TODD BLANCHE: To where?

GHISLAINE MAXWELL: She may have gone --
well, she certainly -- well, I believe she visited
him 1n Palm Beach, and I bellieve she may have gone to

the 1sland and she may have gone to see his house 1n

New York. Whether she went to New Mexlico or Paris as
well, maybe. They were friends or friendly.
TODD BLANCHE: Were yvou -- what you just

sald "she may have," were you on those trips?

GHISLAINE MAXWELL: I don't have any
independent memory of that, so I'm not sure. I don't
Ehink s8G.

TODD BLANCHE: Do you know --

GHISLAINE MAXWELL: Her relationship, her
friendship, her -- I think vou're making me use your
word. Her -- her friendship, whatever, with
Mr. Epstein was independent of me.

TODD BLANCHE: Okay. But you also had a
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separate friendship with her before vou met
Mr. Epstein?

GHISLAINE MAXWELL: I #iig.

TODD BLANCHE: Okay. Larry Summers, the
former Secretary of the Treasury.

Do you know that person?

GHISLAINE MAXWELL: I did, vyes.

TODD BLANCHE: How?

GHISLAINE MAXWELL: I met Mr. Summers
through Mr. Epstein.

TODD BLANCHE: And the same question, just
generally time period, are vou talking about early
2000s, '90s, a little after that?

GHISLAINE MAXWELL: I honestly really
don't know.

TODD BLANCHE: Okavy.

GHISLAINE MAXWELL: I did want to say

something. I forgot that there was -- yesterday.
You asked me about Mr. Epstein's properties. He had
a rental in Boston as well, but 1t -- not for very

long, but it was another place that I had to put
together. And I only went with him once and he would
go there 1ndependently of me. No, I would not go
with him.

TODD BLANCHE: Was that in the '90s?
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GHISLAINE MAXWELL: I think 1t was, yes.

TODD BLANCHE: Mr. Summers, do you know
why -- do vou know what his relationship was with
Mr. Epstein; business, personal, both, or don't you
know?

GHISLAINE MAXWELL: I think he spoke to
Mr. Epstelin about business a lot, but I think they
were friends. They were friendly.

TODD BLANCHE: Do yvyou know whether
Mr. Summers ever traveled on Mr. Epstein's planes to
any of the propertilies that Mr. Epsteln ownhed?

GHISLAINE MAXWELL: He may have, but I

don't think, 1f he did, I was on any of the flights.

I mean, those are another 1ssues. I mean, I went --
I traveled so, so much that I really -- the flights
THaE bLire,

TODD BLANCHE: I understand.

George Soros?

GHISLAINE MAXWELL: I don't think he knew
him. I did, but I don't think he did. I dan’E
think.

TODD BLANCHE: How did yvou know Mr. Soros?

GHISLAINE MAXWELL: I was friends with his
kids.

TODD BLANCHE: What -- which kids?
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GHISLAINE MAXWELL: Jon and -- I can't
Ehink of his other child, I can't think of == 1
mean, I've lost hilis name.

LEAH SAFFIAN: Alexander.

GHISLAINE MAXWELL: Who?

LEAH SAFFIAN: Alexander.

GHISLAINE MAXWELL: I met him, but just
soclally. He may not remember even having met me. I

was exclited to meet him.

TODD BLANCHE: When are you thinking --

when would you have met him?

GHISLAINE MAXWELL: If I met him it -- I
think 1t was elither at an event or at his kids -- 1t
wouldn't have been at his house. An event, I
think -- or I think actually, no, in the Hamptons I
met him. He was staying at somebody's house. LE: ==
if my memory serves.

TODD BLANCHE: And what was vyour
relationship? How did yvou know his kids?

GHISLAINE MAXWELL: I was out and about 1in
New York a lot.

TODD BLANCHE: So Just soclally?

GHISLAINE MAXWELL: Just socially, vyes.
And -- yveah, just socially, I think.

TODD BLANCHE: Do you know -- do you know
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whether Mr. Soros or

Mr. Epstein's planes
GHISLAINE

TODD BLAN
island or New Mexico
GHISLAINE
TODD BLAN
Okay. SO
names that have come
other lawsuits. Are
come to mind that we
lot of names. A lot
Are there

forgotten to ask you
GHISLAINE

about names and I ha
glve you some contex
TODD BLAN
GHISLAINE

Elizabeth Johnson vye
TODD BLAN
GHISLAINE

and he was Frederic

and Epstein were fri

TODD BLAN
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his kids ever traveled on

?

MAXWELL: I don't think so.
CHE: Ever visit either the

or --

MAXWELL: No, I don't think so.
(CHE S Paris? No?

I -- we tried to -- to 1dentify
up, either publicly or in =-- 1in
there any names that you -- that

haven't, we've talked about a
of names.
some folks that you think we'wve

about?

MAXWELL: Well, yvou asked me

ve some names, and I jJust want to

t for the names as well.

CHE : Sure.

MAXWELL: So we talked about
sterday.

CHE : Uh-huh.

MAXWELL: She had a boyfriend
Fekkaili, the hailirdresser. And he

endly, very friendly.

CHE : And then what time period
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are you talking about?
GHISLAINE MAXWELL: Well --

TODD BLANCHE: Like '90s, or 2000s, or

both?

GHISLAINE MAXWELL: I think the 2000s,
getualiyy for that: You can date that because 1t was
from when he -- I think he probably knew Frederic

before he dated Elizabeth. Bt e

TODD BLANCHE: And when you say they were
very friendly, did they go -- did they travel
together?

GHISLAINE MAXWELL: I don't know 1f they
traveled together, I mean, Epstein didn't go out very
much or -- I mean, he did go out, but not -- and
sometimes 1f he did, I think he would go out and
maybe see Fred- -- Frederic.

And then there was -- I mean, he had a
bunch of guys that he would -- I would know that he
would see or meet, but he really -- I guess now -- soO
he had new friends. I -- I den't know, but --

TODD BLANCHE: Okay. What other names?

GHISLAINE MAXWELL: Okay, so Henry
Jareckl, who had an 1sland near his. Henry was a
financier who was the guy who cornered the silver

market back 1n the day.
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TODD BLANCHE: He had an 1sland 1n the
Caribbean -- 1n the Caribbean near Mr. Epstein?

GHISLAINE MAXWELL: Yeah. In the British
Virgin Islands.

TODD BLANCHE: Okay.

GHISLAINE MAXWELL: And there was
Branson's 1sland there. Now I know that there's an
allegation that they met. I -- I think =-- I think I
remember that I went to Richard Branson's 1island with
Mr. Epstein, and maybe he went another time, but I
don't -—— I wouldn't characterize Rlchard Bransorn and
him as friends, but he did go and I think I went with
him.

TODD BLANCHE: Do yvou know whether
Mr. Branson ever came to Mr. Epstein's 1sland?

GHISLAINE MAXWELL: If he did, I was not
there.

TODD BLANCHE: Okavy. Okavy.

GHISLAINE MAXWELL: 50 == but it's
possible, so --

TODD BLANCHE: Understood.

GHISLAINE MAXWELL: -- I wanted to

TODD BLANCHE: Who else?

GHISLAINE MAXWELL: Marvin Minsky. He had

a group of scientists that he was wvery, very friendly
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with, all centered around Harwvard. So I remember

him.

Martin Nowak,

Stephen Jay Gould. I don't know 1f Stephen Jay Gould

was —-- came through the

that there was a -- he would -- exXcuse me, Epsteln
would have dinners at the house that I was tasked to

organize and the sclientists were a very major

component of that.
They weren't

they were scientific.

would discuss. But 1f vou were in the area of brain
cognitlion or -- he would 1nvite them to the house and
they would come, all cf them. All -- any name vyou
can name, they would be there.

TODD BLANCHE:

top -- that relation --
or relationships he had
and with Harvard, and I

extent as well.

GHISLAINE MAXWELL: Official
(lndiscernible) MIT too,
TODD BLANCHE:
observed, what's the reason behind him having --

developing those ties with Harvard, with MIT, and

He would discuss whatever he

Page 277

who's a mathematician.

Harvard angle, but I know

soclal dinners as much as

So let's talk about that
those -- those associations

with the mathematicians or --

think with MIT, to some

yeah.

What -- from what you
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wlith certaln professors and others assoclated wlth
those institutions?

GHISLAINE MAXWELL: He really was
profoundly 1nterested 1n that area of science and 1n
the brain, and in -- I mean, 1f you were 1n --
Stephen Jay Gould or the major scientist on
happiness, I mean, 1t -- 1t came, I belleve, from a
genulne area of 1interest, not from anything

TODD BLANCHE: And how did he -- how did
he become friends with them? How -- how was he able
to spend time with them? Meaning, did he donate to
the university and then they were kind of --

GHISLAINE MAXWELL: Certalin --

TODD BLANCHE: -- 1t was mandatory fun for
them or did he have relations with them where he
would, you know --

GHISLAINE MAXWELL: I don't know the
chicken --

TODD BLANCHE: -= host them or --

GHISLAINE MAXWELL: I don't 1f the chicken
or the egg came first.

TODD BLANCHE: Okay.

GHISLAINE MAXWELL: But -- but when I met
him first, I mean, he was already doing a lot of this

stuff. This is not -- I -- I've read, so this 1s why
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I'm saying this. I was not responslble for these --
for this area of interest. I mean, I certainly --

sorry, jJust to bounce a second before 1t slips my
mind and I leave somethling out.

There was an institute 1in New Mexico

called -- anyone? The 1nstitute of -- 1t's very
famous. We're not talking to the Alamos.
Anyway, all right. There's a very famous

institute 1n New Mexico, so you can look 1t up.
You'll -- it'll come to you at the minute you put it
ln your computer.

TODD BLANCHE: Okavy.

GHISLAINE MAXWELL: And there had some of

the biggest brains ever. Those -- that relationship
came through me, so I -- that's me. And that 1is
because my father was -- one of the major sclentific

hit up my family fortune, when I had one, came from
sclientific publishing.

And when 1t started from the thing that
you were asking me yesterday, my father was in the
Second World War, I tecld you, and he won the military
cross, and then he actually did become what was part
of 1ntelligence back 1n the war. And his jJob was to
interrogate German scientists and prisoners of war.

And then that parleyed into business with
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Springer-Verlag and then i1nto Pergamon Press, which
was the scientific journals business. And he had an
interest -- he believed that 1t's -- knowledge 1s
what would prevent war.

And the biggest scientific discoveries --
well, not all of them, but many of them are comlng
from the Eastern block and that's how we have the
relationship with Santa Fe Institute.

And Murray Gell-Mann, specifically. And I
introduced Epstein to Murray Gell-Mann. SGrrv, LG ¢go
off on a tangent.

TODD BLANCHE: This 1s at the Santa Fe
Institute?

GHISLAINE MAXWELL: Yes, thank vou. And
Murray Gell-Mann was there, and Murray Gell-Mann and
Epsteln got along very, very well.

TODD BLANCHE: Okavy.

GHISLAINE MAXWELL: And he was the man of

the (unintelligible). Sorry.
TODD BLANCHE: so do you know whether --
so while you -- when you meet Mr. Epstein in the

early '90s continulng on, so0o not what he had done
before, did he -- why do you think, from what vyou saw
or what you heard, he had the relationship or wanted

to have the relationships that he had with Harvard
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and with -- and with MIT?

GHISLAINE MAXWELL: So I think that that
may have come with Wexner. I'm ot sure, but that's
something that I think that Wexner maybe had a
relationship with Harvard, and that he used that
relatlonship to, I belleve, he funded a lot.

And 1f he didn't, that his clients of

which Wexner obviously was one, would fund. And he
would =-- he would then make -- he would arrange the
fund or --

TODD BLANCHE: P, ==

GHISLAINE MAXWELL: -—- organize the fund,

or I don't know.

TODD BLANCHE: I'm going to take -- we'll
take a break in a -- in a minute, but just to kind of
set us up for what we're goiling to talk about next.

Mr. Ep- -- we talked vesterday morning
about Mr. Epstein's kind of business and how he had
money. Did he seem to llive bevond his means, as far
as what he was making?

So did you ever get the sense while you
were with him, that 1t was susplcious or curious how
he was able to have the funds to, vyou know, buy, vyou
know, two planes, you know, an island, and

New Mexico, vyou know, the ranch, almost -- almost
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unlimlited funds?

GHISLAINE MAXWELL: You said i1t perfectly.
I thought 1t was astonishing, but I didn't have any
reason to belleve that 1t came from anything
nefarious.

I saw him work. I never saw him really do
anything, other than be on the phone, there's that,
and he had a lot of meetings, but he had a lot of
accounts.

And he dealt with pretty much every
financlier that you could care to mention. And 1f I
could have access to the names, I'd be able to tell
vou whilch ones you -- I jJust don't remember them all.

But in every bank, Goldman, Lehman, all of
them, to my mind anyway. And most of the major

businessmen at that time, he was 1n the Council of

Foreign Relations, so you had access. That's an
extraordinary list of people. It Just 1s.

And then he -- you asked me about his, but
I -- so I thought about it last night, how to try and

explain what it was and I think the best thing is to
focus only on Wexner's business.

So I was present for some of thelr
meetlings 1n some of thelr business, and I listened.

And so things that I personally recollect, and I know
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I heard, was that he would -- when I told you
vesterday, I think, that he would, no detail was too
small, so he would do the contracts with the staff, 1
think, and I saw that myself.

And he also organized all the trusts for

all the children, so 1f Wexner had kids -- and
Wexner -- I don't know 1f he did, he did have
children. So every Lime there was a child, he would

create a trust for that child.

And I don't -- these were complex
financial structures that would contain stocks of the
various businesses. He restructured, when I was
there, Wexner's business 1n 1ts entirety, as I
recollect.

And then not only that, but there were
business 1lnterests, so Wexner owhed or build, or
designed, or I don't quite know how to characterize
it, but New Albany, which 1s a center outside of
Ohio, Columbus, Ohio, specifically.

And he built -- I remember this
conversation, he built himself a very large house,
like truly enormous and 1t's one of the biggest
private homes I've ever been to.

And he built all the houses around him,

and I'm like, this 1s so random, why would you do
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that? And he said to me, well, because I want to
make sure that the people around me are my friends --
I want my friends around me and my neilghbors. And I
was like, well, whatever. Okay, you know. I've been
around enormous wealth my whole life, and I've like
-- at some poilint I just say, okay, whatever. I get
1t, and I don't. And so that's what he did.

But Epstein ran New Albany, which included
a country club and a golf club and a -- I mean, gosh,
your boss is one of the all-time great, you know,
businessmen in this area. You know what that 1is.

And he certainly does.

So there'd be that, and there was a
business business that Epstein -- well, he told me he
owned 1t, but of course, I can't say that for sure,
because I don't know, but 1t's a sports thing.
Riddell, 1s that a business? Rilddell's? I thought
about 1t last night. It's red and had hats, helmets.
Riddell's?

LEAH SAFFIAN: Riddell.

GHISLAINE MAXWELL: Riddell. Yeah,

Riddell's.

TODD BLANCHE: Okavy.

GHISLAINE MAXWELL: Now, how he owned
that -- well, he told me he owned it, but how he
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owned that, I -- but that was before I think I came
in and he had 1t, or he said he did.

TODD BLANCHE: Got. 9t .,

GHISLAINE MAXWELL: And he had other
businesses. He had -- I know this notion that he did
nothing and he just was a grifter and whatnot.

Okay. I'm not goling to say that's not
true, but 1t's not what I saw and 1it's not what I
believe 1is true. Not because it couldn't have been
that he didn't grift or whatever the word is off --
off people, but I saw where I thought looked like
real work.

TODD BLANCHE: Well, why don't we take
a -- take a break. Qkay.

DAVID MAREKUS: Yeah. Thank you.

SPENCER HORN: All Eight. The time 1s now
10:35 and we'll take a break.

(Off the record at 10:35 a.m.)

SPENCER HORN: We are resuming from break.

The time 1s 10:49 on Friday, July 25th.

TODD BLANCHE: Okay. All right. So we've
talked around this 1ssue, but -- talked about 1t a
little bit. I want to spend the next hour or so or

however long 1t takes.

When you -- when we -- I want to talk,
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focus kind of exclusively on Epstein and like hils
criminal conduct with respect to women.

Do you -- you sald yvesterday a couple
times that, like, you now kind of recognize or think
that there was things that he did that you didn't
know about, and that he kept from yvou or that you
didn't see.

What did you see? So you sald vesterday,
and I'm not =-- I'm not tryving to put words 1n your
mouth, but at some point he was getting massages
seven days a week, sometimes multiple massages a day.
Women have sald that -- that were there -- that say
they were there giving him massages, sald that those
included some sort of sexual conduct, however, vyou
define that 1n the broadest sense, not just a
traditlonal massage, regularly.

So what do you -- what did you see and
hear at the time? And then I think, aside from what
you saw and heard at the time, now that you've been
through what yvou've been through and heard people say
what they've said, and read what they read, what do
you —-- where does that leave you 1n vour mind with
what happened?

GHISLAINE MAXWELL: Okay. So I saw

Epsteln with women. I mean, what I mean by that 1is
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he would have women around him, or women on the
plane, or women in his house, or -- that's how I'm
explalning that.

Those women were very lnterested. WhHat ==
my characterization of the interest -- the
relatlonships between all women that I saw with him
and him, was characterized by -- excuse me, thelr
interest in him as I would see 1t.

And by that, I mean, I never saw anvbody
who didn't want to be with him and be with him, maybe
soclally or whatever. I never saw anybody, not under
any form of duress 1n any type of situation where
they were, as I would characterize 1t, lookiling
uncomfortable or in any way distressed.

In the entire time I was with him or
traveled with him, I never saw that. So ahy time 1
saw anybody with him, they were happy to be with him.
He would ask people all the time, whoever vyou were,
to massage his feet.

It just was -- he'd be sitting there, and
he'd have somebody massage his feet, or squeeze his
shoulders, or -- I saw that a lot. It was an
ubiguitous 1nteraction, 1f yvou will.

So I did see that. I saw physicality, but

not anything that was -- I don't know how to
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characterlze 1t, anything that looked aggressive, 1
suppose, to define that. So I never saw an
aggressive move.

TODD BLANCHE: Well --

GHISLAINE MAXWELL: I never saw anything
that was --

TODD BLANCHE: Non-consensual.

GHISLAINE MAXWELL: Thank you. Okay. I
never saw anything that was non-consensual. 54 4f
he -- well, maybe they didn't -- I never saw anvthing
that looked like they didn't like the hug, or I never
saw what I would characterize as anything that was
unconsensual.

TODD BLANCHE: Did you see -- did you see
him either receiving or participating 1in sexual
conduct during massages? Understandlng you never saw
somethling nonconsensual.

Did you see him engage 1n sexual conduct
during massages?

GHISLAINE MAXWELL: Well, vyvou could define
sexual conduct as 1in, I did see women who could have
been, vyou know, less than normally clad for massage,
but especially on the 1sland where they would be 1n a
bikini or possibly even topless, yeah, I did see

that. So you would --
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TODD BLANCHE: But what abeout 1n -— s0 -~
yes, I agree, that's one area. Like -- so women who

were elther not clothed or topless with just a bottom
on. But beyond that, did you see as part of that him
touching them?

And again, I'm not talking about consent
or not consent or age or -- you know, I'm saying like

there's multiple, multiple, you know, dozens and

dozens of women who have sald that they were -- that
they engaged in sexual contact. And I agree, there's
a broad range of what that can -- how that can be

defined, but defining 1t 1in the broadest of terms.

GHISLAINE MAXWELL: So him being physical
with women? I did see that, but nothing that was not
consensual. And to address the 1ssue of the large
number of women who today say that he was
non-consensual coercive with them. I'"'m not sure.
I -- 1In my mind I sort of have to characterize the
two distinct areas. There's one where 1s the women
who are not of age. Therefore, anything with them 1is
immediately unconsensual.

TODD BLANCHE: Correct, veah.

GHISLAINE MAXWELL: So Jletts start ——— 1
want to define anyone who's underage versus anybody

who's over age, because I do think that there's a
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very significant differential between the two,
TODD BLANCHE: Sc does the law.
GHISLAINE MAXWELL: Yes. Okavy. So --
TODD BLANCHE: Yeah.
GHISLAINE MAXWELL: I don't mean that.

TODD BLANCHE: No, no.

GHISLAINE MAXWELL: I'm not trying to be
smart,

TODD BLANCHE: I agree with you. fea, I
agree with you. Yeah, yeah. Yeah.

GHISLAINE MAXWELL: Ckavy. Sco I want to
deal with the thing, which 1s really why we're here.
I mean, not that I'm not going to deal with the
other, but I just --

TODD BLANCHE: Yeah.

GHISLAINE MAXWELL: -—- want to make a
distinction with underage situation, because there's
nothing about that that's right.

I never saw anything with anybody who was
certainly to be categorical in my -- from my trial.

Let's deal with that, because that's
something that I can say i1n -- I never saw that with
them at all, And I would say that as -- as
described, anyway, 1n my trial did not happen as

described.
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I'm not saying that Mr. Epsteln did not do

those things. I'm not casting those -- I'm not going
to say -- I don't feel comfortable saying that today,
given what I now know to be true. So I am not here

to defend him.

But what I can say 1s that I did not
participate 1n that activity. And --

TODD BLANCHE: So let's divide this 1into
two areas. Maybe there's more, but we'll start with
two areas. One 1is there was testimony and there's
certainly been depositions and public statements,
that some of these yvoung women had conversatilions with
vyou about thelr age.

So, for example, conversations about the
fact that they were in high school or conversatilons
about the fact that they wanted to go to college one
day, which would necessarily mean -- well, not
necessarily, but would be more likely to mean that
they were 1n high school when they talked to you
about that.

And so, were there times -- were there
women that yvou knew were underage? And I say that
because that's different than whether they were
sexually abused in any way by Mr., Epsteilin, just

merely their age and goling to give him a massage?
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GHISLAINE MAXWELL: No, I never knew that
and I can categorically state that had any child said
to me that they were 14, 15, 16, maybe not 17,
because 17 in England, I mean, 1f someone had said
they were 17, I don't -- but 1I've read so much that
that did happen.

I mean, I just -- I had no -- I would
never have permitted such a thing, I would not -- 1
don't even know what I would have done.

TODD BLANCHE: So some of the -- I think
even someone who testified at trial, but certainly
have publicly talked about, was as yvoung as 14 when
she was 1ntroduced to Mr. Epstein.

In -- 1n your mind today, you don't -- you
kind of reject that that happened, that you saw that,
meaning vou don't recall any obviously under 18 woman
coming to give hlim a massage?

GHISLAINE MAXWELL: Well, I believe you're
talking about Jane, and I'm --

TODD BLANCHE: Yeah.

GHISLAINE MAXWELL: -- very happy to
address that. I actually don't think that the
testimony 1s correct. I don't believe --

TODD BLANCHE: Yeah, look, I don't =--

GHISLAINE MAXWELL: No. Noy; NG, 17N
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not -- I jJust wanted to tell you how -—-

TODD BLANCHE: Yeah, veah, I don't want to

get into --
GHISLAINE MAXWELL: No, no, no, I'm not --
TODD BLANCHE: -- he said, she said.
GHISLAINE MAXWELL: == PO 0 Absolutely
not. I'm not -- I don't want to go there either.

TODD BLANCHE: Yeah, vyeah.

GHISLAINE MAXWELL: I'm not going to do
tHaE. But I believe that what took place, with a lot
of these people, 1s that there was a slide, right?

So there was a zone and I -- he did meet
her and I did meet her, and I knew that she was a
young child and I knew that she was not an adult,
because -- but I don't believe he met her 'til she
was 16.

So I'm not -- I'm not dolng a he said, she
sald, I'm not doing that, because nobody will.

That's not what we're here for.

TODD BLANCHE: Okay.

GHISLAINE MAXWELL: But he didn't meet her
'til she was 16, and the entlire testimony of the 14,
15, and l6-yvear-old 1s, therefore, not accurate.

Did I meet her when she was 16 with her

mother? I absolutely did. And did I know that she
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was youhng? I absolutely did.
But everything that took place that was

alleged at trial at the 14, and 15, and 16, 1s not

accurate. And -- I don't --

TODD BLANCHE: There's testimony or
there's -- and again, I'm using testimony 1n the
broadest sense. Some of this 18 just public

statements or something that's come out 1n civil
lawsuits about you and Mr. Epstein giving, like an
18 -- you're turning 18 birthday card to somebody,
which again, 1f true would, by definition mean you
knew that she was under 18.

Do you recall doing that?

GHISLAINE MAXWELL: I do not. I mean, noc
memory of that at all. And I believe that would be
the person that called herself Kate has now announced
herself 1n her own podcast for who she really 1s.

N until actually, she was either 20 or 21. So

it would be very hard for me to have given her an 18
birthday card. And the testimony -- there's also --
TODD BLANCHE: Do wou accecept =-

GHISLAINE MAXWELL: == Lthalt slid baek.
TODD BLANCHE: -- do you accept that at

some polint, and we talked about this vyvesterday about
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how Mr. Epsteln changed, but at some polint,
Mr. Epstein definitely preferred younger women?

GHISLAINE MAXWELL: I accept.

TODD BLANCHE: And I think you said
yesterday, but say it again since we're talking about
T Is that something that you, 1n your mind, onhe of
the areas where he changed from when you first met
him until later?

GHISLAINE MAXWELL: So I -- when -- I just
also want 1t to be clear, I never understood that
change to encompass children. I did see from when I
met him, he was involved or -- 1involved or friends
with or whatever, however you want to characterize
it, with women who were 1n their 20s. And then the
slide to, yvou know, 18 or vyounger looking women. But
I never considered that this would encompass criminal
behavior. It never

TODD BLANCHE: And so when you read, 1
guess, two different times, right? One was during
the Florida investigation, when --

GHISLAINE MAXWELL: Yes.

TODD BLANCHE: -- there were eventually
public statements from some of these now women who
testified about what they did with Mr. Epstein when

they were under 18.
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At that point, did you realize or did you
think to yourself, this happened or this could have
happened, I milissed 1t, or were vyvou at that point
still in the mindset that they were either not
telling the truth or were not remembering what
happened the way that -- accurately?

GHISLAINE MAXWELL: That's a very failr
question. So I think that my view of this at that
time, to call 1t as contemporanecously as 1t did,
because I don't think that stuff came out in public,
right? I mean, I may have read things, but I
don't -— my first real ---

TODD BLANCHE: Yeah, that's fair.

GHISLAINE MAXWELL: -- memory of that 1is
at the trial. But my viewpoint, 1f you will, was set
from the minute that QRSB |1 icd in her civil

deposition. And I could never recover from that,
because --

TODD BLANCHE: What are you =-- what are
you -- which lie, what are you referring to?

GHISLAINE MAXWELL: Her entire
characterization --

TODD BLANCHE: Okavy.

GHISLAINE MAXWELL: = of == noe, I gon't

remember how she came and whether I did, --
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TODD BLANCHE: I see.

GHISLAINE MAXWELL: -- but I'm talking
about the first time she came to Epstein's house,
which I knew --

TODD BLANCHE: Okay.

GHISLAINE MAXWELL: == T8O be false; S0
from that first lie of that description, I could
never recover from that.

TODD BLANCHE: I understand. Okay. S e

GHISLAINE MAXWELL: And that tainted --
SOrry. Just so that we clear it, tainted, then, the
testimony of everybody else that I saw that came post
that, because I had my own personal experience, which
I knew to be false.

TODD BLANCHE: Yeah. And the reason why I
think - and I said LT My, Markus that -~ Lthis
morning that we were going to talk about this,
because when I think about vou and the public's
perception of Mr. Epstein, the public 1s left with
the view that nobody in the world knows what really
happened except for you, okay?

And now vou've explained, the last day and
a half, how some of that's jJust a misperception,
because you weren't -- you didn't have a key to his

house, you weren't around as much as maybe everybody
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claims you were, okay?

But there still 1s this perception out
there that, oh my gosh, 1f -- 1f we could talk to
Ms. Maxwell, we would know how horrible Mr. Epsteln
was or how misperceived he was. Whatever the truth
1s about Mr. Epsteiln.

And the challenge 1n my mind, JjJust to

be -- I told you I would tell you when I had
issues -- and the challenge in my mind 1s that so
many women have -- have said that Mr. Epstein

sexually assaulted them, whether juveniles or adults,
that I don't find it -- you know, at some -- that's
persuasive, right, that that happened.

GHISLAINE MAXWELL: Okavy. SO ==

TODD BLANCHE: And so 1f that's persuasive
then -~ &@nd I Chitk 1t's withogat — Dbevond
contestation that he preferred younger women --

GHISLAINE MAXWELL: I ==

TODD BLANCHE: -- and 1t's also bevyond,
I think at this point, there were certainly
circumstances that underage women -- well, I don't
want to say that you agree with me on that.

I certainly belileve that there were
younger age women that were abused by him, okay? And

so -- and then so the layer that I want you to --
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that I really want to have a frank dlscussion about,
1s some of these women have said, oh, vyes, you know,
Ms. Maxwell was there, vyvou know, to varyling degrees.
She saw me there, she -- the door was open when I was
there. And then much more egregious, right? That
vou participated and that you were part of 1t.

And so what I really want you to have an
opportunity to say to us, 1s where on the spectrum
the truth 1is. Whether it's somewhere 1in the middle,
whether 1t's one extreme or another extreme,
understanding. In my mind, I'm talking about 1994 or
'5, to whenever, late '90s or early 2000s.

DAVID MAREKUS: And let me just 1nterrupt.
All I would say 1s, we're not here to say anything
one way or the other about Epstein.

I agree with yvou that the evidence 1s
overwhelmling against him, and he -- he 1s hilis own
person and has to deal with that. But Ghislaine can
speak about what she knows --

TODD BLANCHE: IS

DAVID MARKUS: -- and from her point of
view and what she did.

And that's what you can talk about,
Ghislaine.

TODD BLANCHE: Okay.
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helpful to put this on -- the time on the calendar,
because I think without that we, we're lost. 5 o §

would say we'll go from the beginning '91? No. PER

No.

allegations of Jane, who I dispute. I don't think he

met her until she was --

individuals.

savying.
TODD BLANCHE: Yeah, veah. I'm with vyou.
GHISLAINE MAXWELL: But there's only --
but there's only -- so in that time period, I am only

aware of her.

making allegatlions about, I don't -- I'm not even --
I'"'m not actually aware of them. I may have read them
in the =-- but I don't know.

T No. 147 NG ., i T No . "6 7 No.
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GHISLAINE MAXWELL: So I think 1t's

In that time frame, vou have the

TODD BLANCHE:; Let's not talk about

GHISLAINE MAXWELL: No, no, no, I'm just

TODD BLANCHE: Okay.

GHISLAINE MAXWELL: I'm aware of a girl,

who said, but -- and DONIIENYSRIEN =2nd ESEEEEEEHEN

- I don't know of any others.

And if there are other people who are

So I think in the early '90s period, I
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think I'm fairly confident, and I can say that at

least as characterized, it's just -- 1it's just false.
It's just -- 1t didn't happen as saild.
Now, did it -- did it happen -- did he --

did he involve himself? I knew about Jane, because I

saw her come to the house. But I saw her with her
mother. I know that her allegatlons are that there
were orgles, for 1instance. But the people that she

suggests were 1n her orgies, didn't even work for
Epstein nntil "98 gr *99.

Did he do orgies with those people? I
don't know anvbody who was there who sald that they
did. I certainly didn't see 1t. I can't say that
that happened. Did she do i1t with somecone else? I
don't know.

The stories really start -- the

allegations really begin with EeaiSEadEEY . And I think

that you have to shift his behavior, such as 1t was
bar, there was one 1n California who made an

allegation.

There was a woman who said that she -- and
she's -- I didn't know about. So I think I would
call her the first person. I'd be aware of him using

his position Lo ==

TODD BLANCHE: But ~-- and sorry to
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interrupt vyou. But I just want tg == I don't want --
I don't want to have you -- I don't think 1it's
helpful for us --

GHISLAINE MAXWELL: Okavy.
TODD BLANCHE: -- have you kind of address

each allegation.

GHISLAINE MAXWELL: Okay.

TODD BLANCHE: I want you to clear your
mind and just tell the truth about it. So I'm not
sayling vyou're not telling the truth.

I'm saylng just putting aside what other
people have saild, or what their lawyers have sald, or
what they testified to or, vou know, the rumors 1in
the press, push those aside, you were there.

And so when you go back to that time
peErlad, 922, 793, 928, 2000, 2001, Juritg Etiat bBime
period, what did you see when it comes to young women
and massages?

GHISLAINE MAXWELL: All right. SorEy.

All right. So I saw him recelive massages.
He had regular masseuses in the '90s, people who were
standard and who traveled with him, and I saw that.

He was living 1n the Iranian house, and
now that I look back, he had =-- I didn't stay there,

but I would go to manage the house. I would see
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the house.

I -- I know that I thought that he was
with Eva still at that time. That's what I believed.
And then subsequently believed that even

though she married him, I actually subsequently

believed that the baby that she had was

DAVID MAREKUS: Can I interrupt for one

second?

TODD BLANCHE: Yeah. Of course.

DAVID MARKUS: Can I jJust ask some basic

top line gquestions?

GHISLAINE MAXWELL: Yes.

DAVID MAREKUS: Were you ever
room with him and a masseuse?

GHISLAINE MAXWELL: YEs .

DAVID MARKUS: Okavy. Who --
that?

GHISLAINE MAXWELL: Well, he
sometimes, and he would say, like, give

here, or he would grab my -- you know,

I mean, he did come in from time to time.

DAVID MAREKUS: Were you ever

room with him with a masseuse that was naked or

giving him any sexual favors?

but not often.

Page 303
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in a massage

when was

would come 1in

her a massage

ln a massage
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GHISLAINE MAXWE

DAVID MAREKUS:

GHISLAINE MAXWE

DAVID MAEEKUS:
ever -- did any of the mas
vou glving —-- that they ga
Epstein?

GHISLAINE MAXWE

DAVID MARKUS:
underage girl go into a ma
Mr. Epstein?

GHISLAINE MAXWE

DAVID MAREKUS:
would you have done? Woul

GHISLAINE MAXWE
I can't even concelve of -
would have done.

DAVID MARKUS:

TODD BLANCHE:

DAVID MAREKUS:

TODD BLANCHE:

Mr. Epstein masturbating durlng a massage?

GHISLAINE MAXWE
seen him on a massage tabl

masturbate. I don't know

Page 304

LL: I never saw that.
Okavy.

LL: That I remember.
Okay. Did you -- did you
seuses ever discuss with

ve sexual fawvors to

Tiles No.
Okay. Did you ever see an

ssage room with

LI 2 No.

If you had seen that, what
d you have left?

dliLes I can't even concelve.

- I can't 1magine what I

All ‘Eight. I'm sorry.
No. That's okay.
Okay.

Did you ever observe

LiLs2 Yes. I mean, when I'd
e, I had seen him

if there was a masseuse
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present, but I've seen him on a massage --
TODD BLANCHE: Okay. Okay.
GHISLAINE MAXWELL: Sorry, I just --
TODD BLANCHE: Did you ever see him
masturbate with a masseuse -- you know, with a naked

woman, elther giving him a massage or reporting to
glve him a massage?

GHISLAINE MAXWELL: I don't remember
seeing that.

TODD BLANCHE: Did you give him massages
by the way? I mean, there's a photo of you rubbilng
his feet, and I think, but --

GHISLAINE MAXWELL: I never -- I certainly
have been 1n the massage room with him, and I have
certainly rubbed his feet when he was -- we're
talking, but I was not a masseuse and I didn't
perform massage on him.

TODD BLANCHE: Did you -- along -- during
the -- over the years, did vyvou pay the masseuses?

GHISLAINE MAXWELL: It was typically not
my job, but if there was nobody else, normally -- so
1n Palm Beach, the houseman would give the money.

And 1n New York, he would do that, because
I wouldn't be in New York when he -- I mean, I don't

remember ever paying a masseuse 1in New York.
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TODD BLANCHE: S0 3T W
GHISLAINE MAXWELL: Bu
TODD BLANCHE: i RETHE

Joh ==

GHISLAINE MAXWELL: No.

TODD BLANCHE: —— Of &
baslis to pay the masseuse. Se L.E
masseuse seven days a week, 1t wa

seven days a week you would be th

money?

GHISLAINE MAXWELL: L
not; I'm not saying I never did
wouldn't be true. But 1t was not

I mostly recall he would either p

would have money or the houseman,

them would have probably received checks.

TODD BLANCHE: And so
what Mr. Markus was just asking y
participate 1n sexual activity wi

masseuse, like at the same time?

GHISLAINE MAXWELL: No.

TODD BLANCHE: And so
don't know 1f there's testimony,
have said that that happened, cat

not Lrue?

Page 306

S LE
t maybe --

-= it wasn't vyour

regular math --
there was a
sn't expected that

e one handing them

-- mostly I would
it, because that

my Job to pay them.
ay them himself, he

and I think some of

just picking up on
ou, did vyou

th him with a

the testi- -- I
but the women who

egorically, that's
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not true.,

TODD BLANCHE: Did you -- moving past
the and moving 1nto the 2000s --

GHISLAINE MAXWELL: I mean, I just want to
say that I have been -- I mean, I remember there'd be

times when he'd be getting a massage and I would be
in the room, I could be on his feet, and somebody
else could be on his feet, and we could be talking.

So there 1s that.

something that's sexual, you're talking about

literally just rubbing his feet?

talking about, I'm saying --

could be -- the -- sometimes the women mlght be
topless who were giving that. So you could say that

was sexual 1n that context.

Page 307

GHISLAINE MAXWELL: That 1s categorically

TODD BLANCHE: But that's not -- you're --
GHISLAINE MAXWELL: Yeah.

TODD BLANCHE: -- not talking about

GHISLAINE MAXWELL: YEs .,
TODD BLANCHE: Okay.
GHISLAINE MAXWELL: But I mean -~

TODD BLANCHE: But: that "s nat what I'n

GHISLAINE MAXWELL: Okay. Well, they

TODD BLANCHE: No, I'm talking about the
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repeated reports of certain sex acts happenling with
you present and even participating?

GHISLAINE MAXWELL: No.

TODD BLANCHE: Did you -- did -- 1in the
2000s time period, so moving a little more recently
when you talked about 1t yesterday, about how vyour
relatlonshlip with Mr. Epstein changed and was
changing and you ultimately met somebody else.

Did you observe any, you know, massages oOr
young women giving him massages later on? So after
2000, 2001 time period?

GHISLAINE MAXWELL: I'm sure I did.

TODD BLANCHE: And was there anything
different about what vou observed during that period
and the '90s, as far as the frequency, hils conduct
towards them?

GHISLAINE MAXWELL: I think the fregquency
increased. I think he went from one to two 1n that
time period. And -- but I did not see -- I have no
recollection of ever seeing a child entering the
house and giving him a massage. I -- at that time,
he had moved me out of the main house.

I had moved into an office with John
Alessl, the former butler, under the stailrs. So I

had an office where I would be that was not part of
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that -- part of the house.

If I saw people, and I'm not saying I
didn't see people come to glve him a massage, that
wouldn't be true elther. But 1f I saw someone, let's
say, I wouldn't -- I don't remember ever seeing
anybody that I would characterize as a child, no.
Specifically someone who accused me of seeing her at
the time when she came.

If I did see her, and I don't believe 1
did see her or meet her at all, but if she did, she
was as her -- she's described herself now, was very
mature and looked 1in her 20s.

So could somebody have come that was more
mature looking than the allegation of what she did
look like, with a photograph that was produced as
evlidence? Yes. But I never recall at any time
seeing what I would characterize as a child coming to
give him a massage and golng upstairs. Did I see
people come? I absolutely did.

Did I -- I just didn't see children. I
didn't see anybody I would think of as a child. And
1f I had seen a child, I wouldn't -- I'm not sure
what I would have done.

TODD BLANCHE: Well, did you =-- Just

talking, like coming out a little bit of just bigger
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plcture, do you -- at the time that you were 1n his
life, did -- do you -- was he a -- did he seem to you

to be a sexual deviant or, I don't know what the
right way to describe 1t.

But when you say to me, he was getting
massages every single day, right? So young women
were everywhere. Multiple massages on some days.
Flew with the women to the island, to New York,
Paris. There's always women, they're always rubbing
him, giving him massages. I think it's -- it would
be an understatement to say that that's not normal?

GHISLAINE MAXWELL: I agree.

TODD BLANCHE: We've all kind of been part
of the Epstein story over the past several years, but
vou wWere there at the time. OQkay?

What was 1t like at the time? I mean, was
he a creepy guy when it came to that sort of thing?
Was he protective of how he looked publicly, 1image
wise? Like at the time, what was it like?

GHISLAINE MAXWELL: I think 1f he had been
creepy, like, as you would define, and you would
expect someone who was living that lifestyle to be
creepy, I don't think the women would have been
there,

I don't think that they thought of him as
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CreepyVy. And 1f they did, I never saw them behave
like he was being welrd. Was 1t a lot? Yes, 1t was
for sure. I found 1t overwhelming, and I couldn't

understand why 1t was 1lnterestling, because to me,
it's not interesting.

But he, as he defined 1t, he found 1t
1nvigorating. He liked being with younger people and
not just younger people. I'm just saying because
they gave him i1deas, and they were up to date on
music and --

TODD BLANCHE: Yeah, but that's different,
like, a masseuse coming every day.

GHISLAINE MAXWELL: I'm just telling you
what he was sayling to me.

TODD BLANCHE: Yeah.

GHISLAINE MAXWELL: I mean, to me, I jJust
found 1t a drag and difficult and annoyiling.

TODD BLANCHE: Did you --

GHISLAINE MAXWELL: But understand 1
wasn't the only person present. So this time 1n the
2000s, you're talking about other people, like Sarah
Kellen, who was around, who interfaced with him.

I didn't have to -- she was really
interfacing with Epsteilin at this point in time 1in his

life. She was running his -- she was hilis assistant.
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And 80 I didn't have to —-

TODD BLANCHE: That's a fair point. But
move beyond the -- his assistants or the folks that
work with him. What about his friends and the people
that were associated with him?

It couldn’t bHe — 1€ Qoesn't —-— I don’'t
understand how that -- how this 1s an after fact of
Mr. Epstein, So once he's arrested in Florida, it
becomes part of his story. And then later on he's
charged in Southern District, and then here we are
now 1in 2025.

But he was a wvery successful, hardworking
guy, and he had a lot of clients, and he flew wilth
them on vacations and went to the island. i =
doesn't -- I don't understand how he was able to hide
this, what seems to me to be some sort of sexual
fixation or 1ssue -—-

GHISLAINE MAXWELL: I don't ~--

TODD BLANCHE: == from —== Trom otLhers?

GHISLAINE MAXWELL: I don't think he did
hide it. I -- that's the answer. And I think that
the people around him, I think, myself included --

TODD BLANCHE: Yeah.

GHISLAINE MAXWELL: =-- obviously,

normalized his behavior on a number of fronts. One,
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I think 1t -—- because 1t was a self -- because s0
many people saw 1t of so many -- of such a high
caliber down that never seemed to think 1t would --
well, 1f they thought 1t was strange probably, they
never said it at the time. So it became sort of like
1t was his thing, right? He was always around with
women.

Now, you don't -- I understand that 1t's
very unattractive, especially in light of everything
that we know today. But at the time, the only way I
can sort of try and describe 1t 1s through Sex and
the City, the movie, the show on telly, where the --
this 1s -- that lifestyle 1s described on the TV show
constantly.

There are always these women around and
men who like 1t. And a lot of the men that I know
like women, and so maybe not as overtly as Epstein,
but he was overt, not covert, except obviously 1n the
context of the criminal behavior.

So what we're discussing now, there's a
difference between the criminal behavior and the
non-criminal. But yvou don't like the lifestyle, 1
CoOnNCHr.

I agree. Especially now. And I -- I own

my side of that fence that I was there and that I saw
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his behavior wilith women and didn't challenge him or
do something.

But I don't -= I doentt think back in the
'"90s or the 2000s, we've had a cultural shift. And
the cultural shift, I think 1s a very important part
of the analyslis here. Not because I'm tryving to
justify this, because I'm not, and I'm not trying to,
and I absolutely am not here to do the poor me
program. So please, don't misunderstand this.

However, in the 19- -- 2000s, when this
behavior was goling down, 1in the initial blush of the
Palm Beach investigation, the women who brought the
women who were underage 17, le, I believe 1if I'm --
my memory serves, were actually targets of the
investigation and could have been charged with
pragtitption sng Lraffieking, I wolulgd = LE
trafficking was even a law.

So you're taking -- yvou're taking
behavior. And I did introduce him to women, I did,
but not underage women. I understand that there are
allegations. I have read them about myself going to
schools. I can categorically tell vou that I have
never, 1n my life, gone to a school to plck up a
L LA, Well, not for this purpose. I mean, like my

stepchildren, and all, but okay. Sorry, just =--
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TODD BLANCHE: No, I understand.

GHISLAINE MAXWELL: Okay. Thank you. I
just want to be clear that I'm not tryving to be cute
oY anything.

But -- and I did look for masseuses, I --
L @id; I went to spas and 1f I met somebody who said
she was a masseuse, I did not check theilr
credentials. And of course, 1f she was attractive, 1
did introduce her, yes.

If I met friends who were interested, he

was constantly asking me for -- to meet new and
interesting people. I did —— I did do that.
At the time, I wviewed 1t as -- well, first

of all, part of my job, I think, or part of my
responsibility, 1f you were, to 1ntroduce -- because
1t wasn't Just women. If I met somebody who was
interesting, like Murray Gell-Mann or who I thought
he would like, I did that. So 1t's not exclusively,
but he did. And I did do that.

TODD BLANCHE: So -- but then -- so I want
to layer on top of what you just said, what we talked
about vyesterday more, but a little bilit today already,
which 1s evervbody that was around him besides vou,
like his friends.

GHISLAINE MAXWELL: Eight.
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TODD BLANCHE: So I accept the lifestyle.
I've seen the photos, the fact that everybody 1s --
we're all going to go to the 1sland for a couple of
days, or we're flylng on a private plane and there's
beautiful women everywhere.

Is there any -- I mean, do you, as you sit
here today, think that the people around him didn't
also -- weren't also of the same place where they
were also getting massages where there was sex goling
on during them, or things like that? And I'm
obviously asking this because that's what the --

GHISLAINE MAXWELL: Yeah.

TODD BLANCHE: -- that's what everybody
has said. And when you just described what 1t was
like, the very next step from that 1s everybody's
golng to Vegas for the weekend, vyou know. And so --
and so you -- 1t seems kind of far-fetched to say
that, vyves, that was his lifestyle.

But then when he's taking groups of folks
to the island or groups of folks to New Mexico or
whatever, that they're all, you know, going to church
1n the morning whilile he's getting a massage.

GHISLAINE MAXWELL: I hear vyou. I was
there, though. And --

TODD BLANCHE: Yeah.
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GHISLAINE MAXWELL: -—- and vou're talking
about very substantial people. And you are
extrapolating because the narrative that started
in -- by the way, not until 2008, 1s when 1t really
started.

So that narrative that was created and
then built upon, and 1t just mushroomed 1nto what --
basically this 1s like a Salem witch trial. People
have gone and lost their minds for this thing. I
understand that.

But the 1ssue 1s, how do vou satisfy a mob
who can't understand the lifestyle because 1t's like
P. Diddy 1n Redux on TV with Clintons and Trump. I
mean, 1t's -- 1t's bananas. And while some of 1t 1s
real, he did do those things. I'm definitely not
disputing that.

But this was a man, they didn't even

believe he had a real business. I happen to believe
he did. Did he grift? I don't == I don't know,
because I wasn't really in his business. But this 1is

-- this is one man.

He's not some -- they've made him 1nto
this -- he's not that interesting. He's a disgusting
guy who did terrible things te young kids. You're

not going to hear me say what he did to people who
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are over the age 18. Lt SoEry. I'm not golng to go
there. That's just not what I'm here to -- I mean, I

-= gkay?

But to suggest that Larry Summers or
Clinton would certainly go, oh my gosh, this is like
a guy I'm going to get my body rubbed and have some
sex. They're men that went and had a massage and
maybe did something sexual, they're men, I wasn't 1in
the room. I cannot tell you if that happened.

And if it did, not -- I never paid for
Ehiat. Just so that we're clear. Nobody ever said to
me, oh, you know, we had sexual 1ntercourse and that
was a three, uh-uh (negative). I'd be 1li1ke, okay.
TMI, no, not my business. You want to == 1it's just
not. And I didn't want to know. Maybe there's that.

But did I, like, think these guys were
coming for that? I really don't. If yvou met
Epstein, there 1s no way that this cast of
characters, of which 1t's extraordinary, and some are
in your cabinet, who you value as your coworkers, and
you know, would be with him 1f he was a creep or
because they wanted sexual favors. A man wants
sexual favors, he will find that. They didn't have
to come to Epstein for that.

Now did some? OQkay. I don't know. I
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wasn't there. I didn't see 1t.

TODD BLANCHE: So when's the last time you
think yvou were with Mr. Epstein when he got a
massage?

GHISLAINE MAXWELL: I want to say 2007.

TODD BLANCHE: 20077

GHISLAINE MAXWELL: Yes.

TODD BLANCHE: And the frequency at that
point, so 2007, 1s that when 1t was at 1ts peak,
would you say? Meaning the number of 1nteractions he
was having dalily with women and masseuses?

GHISLAINE MAXWELL: I wasn't really 1n his
life. I happened to be in the Caribbean in 2007. I
was with Ted.

TODD BLANCHE: Okay.

GHISLAINE MAXWELL: And we -- I was still
speakling with Epstein, because I was still 1nvolved
in his -- you know, loosely with his -- the houses
and the staff and some of the billing. And he -- and
I was going back from being with Ted in the Caribbean
to New York, and Epstein cocffered me a ride. And so
Ted dropped me off in Saint Thomas, and I was on the
1sland, I believe, for one day and one night only.

On that wvisit, I believe -- well, I know

he would have gotten a massage, but I have -- there
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were people there, but I did -- that were women. And
I wag ==

TODD BLANCHE: Okay.

GHISLAINE MAXWELL: -—- Just relieved not
EQ =

TODD BLANCHE: Okay.

GHISLAINE MAXWELL: -—- be leaving the next
day

TODD BLANCHE: Let"s take a break.

SPENCER HORN: Well, we're golng to take a
break. The time 1s 11:31.

(Break at 11:31 a.m. to 11:4% a.m.)

SPENCER HORN: We are resuming the audio
recorded proffer agreement with Ms. Maxwell, and the
time 1s 11:49 a.m.

TODD BLANCHE: All Eight. I wanted to
follow up about former President Clinton's
relationship with Mr. Epstein, not you.

Can you -- we touched on 1it, but can vyou
just to set the -- I have a couple questions about
it, but what's your understanding of their
relatlonship from what vyvou observed? Meaning former
President Clinton and Mr. Epstein.

GHISLAINE MAXWELL: I saw them talk. I

saw tLhem sit down and have chats about, I don't know,
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because I wasn't elither a party or didn't listen and
I know -- I would characterize, originally anyway,
Mr. Epstein's 1interest 1n him because obviously he's
the former president.

But I never saw him -- other than that, I
saw them be friendly on the plane, but I never -- 1
don't believe -- I don't recollect, anyway, ever
seeling them 1n any other context.

I don't remember him at his house in New
i 5 s il O Like I said, I don't believe he ever went to
that island. I think that was jJust a -- that was a

stor % t h St DOJ REDACTION d .l d .

TODD BLANCHE: Do you know one way or the
ocother, whether thelir relationship continued without
vou, like, when vyvou kind of moved on past
Mr. Epstein?

GHISLAINE MAXWELL: I don't belleve so.

TODD BLANCHE: Why do yvou say that vyou
don't believe so07?

GHISLAINE MAXWELL: Because I don't think
they had a relationship even when I was there. I was
—-— I —-- President Clinton liked me, and we got along
terribly well. But I never saw that warmth or that
-- that warmth or however you want to characterize

it, with Mr. Epstein and cert- -- so I didn't see
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that. I didn't see any i1nterest 1n -- I didn't see
President Clinton being interested in Epstein. He
was just a rich guy with a plane.

TODD BLANCHE: When -- when the Southern

District of New York case kind of became public and
there was a search warrant of Mr. Epsteln's house,
there was like a -- there was some sort of painting
or picture with Mr. Clinton in like a blue dress that
had been signed.

Did you know -- do vou know where he got
that plcture or that palnting?

GHISLAINE MAXWELL: The first I saw 1t was
in the press.

TODD BLANCHE: So you never observed that
in hisg ==

GHISLAINE MAXWELL: No.

TODD BLANCHE: -- brownstone?

GHISLAINE MAXWELL: No. I thought 1t was
hideous.

TODD BLANCHE: What's that again?

GHISLAINE MAXWELL: I thought 1t was
hideous.

TODD BLANCHE: And -- but you had never --
so you don't know, sitting here today, where

Mr. Epstein got 1it?
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GHISLAINE MAXWELL: No.

TODD BLANCHE: The clircumstances 1n which
he got 1t?

GHISLAINE MAXWELL: No.

TODD BLANCHE: Do you know of any other
glifts or paraphernalia or art or pictures that former
President Clinton gave to Mr. Epsteiln?

GHISLAINE MAXWELL: No. I mean, did he
maybe get him a gift? I don't know. I have no
knowledge of that.

TODD BLANCHE: And then going back to the
topic we were talking about before our last break.

Well, when yvou sald something yesterday at
the very beginning of our conversation that when you
first met Mr. Epstelin and you ultimately have sex
with him, that he had -- I'll use the word erectile
dysfunction, but he had issues having sex?

GHISLAINE MAXWELL: That's what he told
me .

TODD BLANCHE: That's what he told you?

GHISLAINE MAXWELL: Yes.

TODD BLANCHE: Okay. And then over the
vears, vou sald sometime 1n the '90s he started
taking testosterone?

GHISLAINE MAXWELL: Yes. But I don't know
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1f 1t was 1n the '90s.

started, but 1t wasn't -- he
testosterone patches --
TODD BLANCHE:
GHISLAINE MAXWELL:
TODD BLANCHE:
GHISLAINE MAXWELL:
TODD BLANCHE:
GHISLAINE MAXWELL:
ridiculous, because vyou shoul
But sometimes he had, like --
doing? It's like unhealthy.
TODD BLANCHE:
observed or saw or heard,
challenges sexually over the
that whatever he told you --
you he had was fixed?
GHISLAINE MAXWELL:
TODD BLANCHE:
about what?
GHISLAINE MAXWELL:
dysfunction.

TODD BLANCHE: Oh,

you don't think he ever had any 1ssues?

just told you that?

I don't remember when he

Okavy.

Like on his arm?

Okavy.

Okay.

did he continue to have

You think he was lying

Page 324

had patches --

dermal.

Yes.

And then he was
dn't take more than one.

I'm like, what are vyou
From what you

years or do vou think

whatever 1ssue he told

I think 1t was a lie.

About his erectile

YOou mealnl you never -—-

You think he
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GHISLAINE MAXWELL: Right. That 1s what I

believe today, yes. But given -- 1f any of the
stories are true, even 1f he had erectile

dysfunction, the thing had a priapism, for Christ's

sake.

TODD BLANCHE: Well, that's -- that's one
of the reasons for my gquestions. I mean, vyou're
right. I mean -- and agalin, we're -- we've talked
about this a fair amount, but what did =-- like the

stories of what masseuses, underage and overage have
sald about him 1s, are, you know, and what he liked,
what he demanded that they do. Whether 1t's watching
him masturbate or pinching his nipples, yvou know,
kind of things that are unusual.

Do you believe that? Like, do yvou -- from
what you saw, from what vou observed, from what you
did when yvou were in a relationship with him, is that
Lrue?

GHISLAINE MAXWELL: I -- well, the bulk of
what I read, he did not have sex. So that 1is
consistent with what he tocld me, actually.

And his masturbating, that 1s also
conslstent with what I knew myself. And I'm golng to
use a bad word for --

TODD BLANCHE: Please, you can use
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whatever words vou nheed. Yes.

GHISLAINE MAXWELL: Blowjob.

TODD BLANCHE: Okay.

GHISLAINE MAXWELL: He liked blowjobs.

TODD BLANCHE: Okay.

GHISLAINE MAXWELL: That I did observe.
And he didn't seem to have any erectile dysfunctilion
for blowjobs, but sex, he didn't have,. So when I
read the stories about all the allegations of sexual
rape, I find that challenging, because that was not
his modus operandi, from my perspective.

TODD BLANCHE: But when vou read about
blowjobs, that -- does that -- that would be
consistent with kind of --

GHISLAINE MAXWELL: That would be
conslstent, as would masturbation, ves.

TODD BLANCHE: Did yvou talk to masseuses
or women that either he was 1in a relationship with or
who asked vou about working with him? Did yvou tell
them, yes, he likes blowjobs, yes, he'll masturbate
in front of you?

Like, did you have conversations with any
of those -- with women about what Mr. Epstein liked
or what would make him happy, or things like that?

GHISLAINE MAXWELL: I don't have any
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memory of tellling anvbody about that. I think I may
have joked like saying, oh my God, vyou know, like

from a Sex and the City scene that, you know, he's --

but not

asking me, sorry, let's just be clear.

pleasure, Mr. Epstein, vyvour gquestion? No.

but I want to just -- you kind of said it on your

own. I

sure that there's no confusion.

veah, please.

want to
A woman

absurd,

himself.

what he
this --

did not

Page 327

—— 1 riever 1nstruct -- the guestion you're

Did I ever 1nstruct anvone how to

TODD BLANCHE: And you salid this earlier,

want to ask the guestion, just so I'll make

When -- when you over the years --

GHISLAINE MAXWELL: S0z¥N, can I Just -—-

TODD BLANCHE: -- veah. Of course. Yeah,

GHISLAINE MAXWELL: Okavy. Right. I Just
say, the idea that I would have to explain to
how to satisfy Mr. Epstelin 1s patently

because he clearly was able to explain

He didn't need an interlocutor to explain
liked. He's been doiling this obviously or
some version of this story hilis whole life and
requlire any help from me.

TODD BLANCHE: Then -- so did you ever
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observe him having seXx wlith a masseuse? Regular
intercourse, not a blowjob, nothing else, where you
elther walked 1n or vou were 1n the room?

GHISLAINE MAXWELL: I never saw him have
sex with any person.

TODD BLANCHE: And so how about oral sex?
Did you ever observe a woman giving him oral sex,
whether you were 1n the room or walked in, or --

GHISLAINE MAXWELL: I never saw

anyone give Epstein a blowjob. No.

TODD BLANCHE: But you sald earlilier you
did see him masturbating in front of masseuses.

GHISLAINE MAXWELL: I don't know 1if I said

that. I don't know =--

TODD BLANCHE: Okavy. Sorry. I don't
want --

GHISLAINE MAXWELL: -—- 1f I =said that.

TODD BLANCHE: Let me ask you a guestion.
SOTTV

GHISLAINE MAXWELL: I don't know for sure
I said that.

TODD BLANCHE:: No, that's fair. That's
fair.

GHISLAINE MAXWELL: I said I saw him --

I'm sure I saw him in a -- what some people could
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define as sexual contact.

not have their clothes or topless,

I could say that.

If I saw him having --

someone was there,
a speclfic memory of 1t.

TODD BLANCHE:

GHISLAINE MAXWELL:

TODD BLANCHE:

GHISLAINE MAXWELL:

TODD BLANCHE:

fair. BOEEY I'm not ——-=

GHISLAINE MAXWELL:

TODD BLANCHE : =

put words 1n your mouth.

GHISLAINE MAXWELL:

absolutely no. That's fine.
TODD BLANCHE: So
in passing --
About =-- about;
people who
so that would --

to the 1sland or,

his Palm Beach residence or even 1n New York.

Do you know of --

Because 1f somebody could

I don't recall that,
I*h BOEEN

Okay.

Okay.

Okay.

maybe not 1in passing.

you know,
travel with him would get
when I say that I'm

potentially,

do you have a list of
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I would say maybe,

masturbating when

I don't have

But no, 1'm ol =

== T @adn"E s&ay tHaEL.
I understand, that's
That's okay.

certainly not trying to

That's -~

Mt Bh.

-- and you said, I think
I'm sorry.
whether other
massages or =--
referring mostly

New Mexico. But also
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names 1n your head or names that come to mind of
people that you know did get massages when they were
with Mr. Epstein?

GHISLAINE MAXWELL: No, there's no list.

There's no list of people getting massages. I don't
have -- I can barely recall all the people. I can
barely recall. I struggle to recall actual people

that I met. And I may have met a long time that I
had even forgotten that -- about Mr. Kennedy, or I
probably brought it up yesterday. It Jjust came to my
mind now.

So I don't have, and there's no list.

There was never a list. There was no -- or certainly
none that I ever saw. None I ever heard of, none
that I ever witnessed, none that I -- there's no

G5 ¢ Has never been a list.

TODD BLANCHE: And you never heard
Mr. Epstein talk about such a list?

GHISLAINE MAXWELL: Never.

TODD BLANCHE: And vou never heard
Mr. Epstein suggest that he had some sort of control
over somebody because of what he knew about what they
had done or had photos of him or anything?

GHISLAINE MAXWELL: I never heard him --

no, I never heard him ask gquestions about that. i
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never heard him. So I've been present many times
with masseuses. I never -- who presumably could or

maybe did massage somebody, I'm not saying whether
they did or not just (indiscernible).

I never heard him ask any question of any
masseuse who may have given a massage to a friend
that was on the 1sland, or 1n Palm Beach or anywhere
else for that, any details about that massage. Like,
does he have a funky foot? No, I never heard that
because it -- weird.

TODD BLANCHE: And I think at one of the
breaks today, vyour lawyer may have showed you
somethling that just came out 1n the paper, I think
this morning or last night. A letter that you --
that 1s attributed to you, associated with this
birthday book from 2003 that we talked about
yesterday.

Is -- did you see that letter.

GHISLAINE MAXWELL: I did see the letter.

TODD BLANCHE: ITs that, in fact -- look
like your handwriting or something you wrote?

GHISLAINE MAXWELL: So, I don't remember
the letter.

TODD BLANCHE: Qkay.

GHISLAINE MAXWELL: But it does look like
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my handwritling. And 1t does look like my name. And
it looks like 1t could be real, but I have no memory
of writing that, and I don't remember 1t at all.

TODD BLANCHE: Do you remember what the
birthday book, as they're calling it, what it, like,
looked like? Like how 1t was put together?

GHISLAINE MAXWELL: I do.

TODD BLANCHE: What do vou remember about
LE9

GHISLAINE MAXWELL: I remember it. It was
leather-bound, and I remember 1t beling about yea bilg.
It was big. Right like --

TODD BLANCHE: So you're saying 1t looks
like -- 1t's like over 12 inches, 14, 15 inches?

GHISLAINE MAXWELL: Yes, It was 1like sort
0f like a folio size, I guess, or somethlng like
that. And like this. And 1t was brown and thick,
about this thick.

TODD BLANCHE: Okay.

GHISLAINE MAXWELL: Andg =

TODD BLANCHE: So just -- so you -- so I
understand --

GHISLAINE MAXWELL: On heavy stock paper.

TODD BLANCHE: Heavy stock paper, like 14

inches high?
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GHISLAINE MAXWELL: Tha
TODD BLANCHE: And then
GHISLAINE MAXWELL: Ad .

because 1t was done on heavy stock
remember 1f it was folio size pape
just been A4,

TODD BLANCHE:
£ might

just been letter size, or

size ==
GHISLAINE MAXWELL:
TODD BLANCHE: -—- heavy
GHISLAINE MAXWELL:

TODD BLANCHE: And the

that submitted letters were given
how were the letters -- or did you
somethlng the letters to the stock
GHISLAINE MAXWELL: Eve
were glven the paper and they did
Some would send me some scrap of p
put it on the thing. Some I didn'
went straight to Epstein, and I wa
them 1n, like I said.
TODD BLANCHE:
GHISLAINE MAXWELL:

professional binder, who did it 1i

Oh I see.

Yes.

Yes.

And how was 1t bound?

It went to a

Page 333

t's aboult right.
around like --

Ad . We had A4,
paper, but I can't

r, or it could have

So 1t could have

have been legal

stock paper.

-- so0 the folks
the stock paper or
, 1like, glue or
paper?

ry which way. Some
their own thing.
aper and I would

t get because they

5 Just teld to pat

ke a book that
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vou'd see 1n the library.
TODD BLANCHE: So like the glue that keeps
a regular book, a novel that you would read together,

1t was bound that way?

GHISLAINE MAXWELL: Like a -- I believe
SO. I don't think it was stitched, but I don't
remember. I mean, 1t was professionally done by a

professional bookbinder.

TODD BLANCHE: And then after you
presented 1t, or after 1t was presented to him when
he turned 50, did you see the leather-bound book, did
he keep 1t somewhere 1n particular?

GHISLAINE MAXWELL: It was 1n his bookcase
in 71lst Street.

TODD BLANCHE: In Manhattan?

GHISLAINE MAXWELL: In Manhattan.

TODD BLANCHE: And did yvou see 1t over the
vears untilil you stopped going to the brownstone?

GHISLAINE MAXWELL: I saw it -- I know I
did see 1t, because it was right behind his desk.

And after I stopped going, I don't know what happened
te 1%.

TODD BLANCHE: Do you know -- do you

remember being told or knowing where the book 1s now?

GHISLAINE MAXWELL: No. But I -- when I
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recelved 1n dlscovery those pages, I assumed that 1t
had been found when either New York or the island was
searched, and I assumed that the Southern District of
New York had it.

TODD BLANCHE: But I think you said
vesterday. But just to go over 1t agailn, 1n case you
remember anything differently. You recall seeiling
some of the letters 1n discovery.

GHISLAINE MAXWELL: I do.

TODD BLANCHE: But you don't recall kind
of seeing the leather book, start to finish?

GHISLAINE MAXWELL: No, but remember, 1
didn't see all discovery because they were very
clever about, you know, I didn't receive all
discovery, period. And in fact, very important items
were not given to me at all, 1ncluding witness
testimony from grand jury.

TODD BLANCHE: So whether -- s0 you don't
know one way or the other, whether 1t was part of
discovery, you just know that you didn't get it. It
wasn't part of the discovery that was given to you?

GHISLAINE MAXWELL: Correct. But there's
a —-——-— I am absolutely sure that the Southern District
of New York hid very important pleces of evidence

from me.
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TODD BLANCHE: Okavy.

GHISLAINE MAXWELL: And I assumed that

they leaked 1t because where else would 1t be, 1f

that's what 1t 1s. If 1t's true.

TODD BLANCHE: Okay. So I've -- just so I
put -- I'll say 1t to you as I've talked a little bit
to your lawyer about 1t. I said to vyvou vyesterday

that the purpose of what we did yesterday and today
was -- was exactly what we did, which 1is to have a
conversatlion about Mr. Epsteilin and about you.

And I think 1t's very challenging to talk
about everything we talked about. And, vou know, 1in
one and a half days or 1n jJust a periliod of hours. So
I'"1ll talk to Mr. Markus about kind of what we're

going to do next, 1f anything.

There's no —-— and I don't —-— I'm not belrng
coy or —-- I jJust -- I don't know yet. I don't know.
So we -- I have a lot of -- we have some work to do.

We'll do 1t with vour lawyers to the extent we have
questions or follow-up.

And this has been very helpful. I think

1t's -- 1t was vyou, vou know, who kind of said you
wanted to talk, but we gladly accepted 1t. So I 4do
appreciate you being willing to meet with us. And I

expect that we'll be 1in touch soon. All right.
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Yeah.

SPENCER HORN: This concludes the recorded
proffer interview of Ms. Maxwell. The time 1s
1.2 +8985 B.M«, &0 Friday, July 25th.

(Interview concluded at 12:05 p.m.)
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action involved in these proceedings; and, further,
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